
                                                          Protokół Nr XIX/08 
 
z sesji Rady Gminy Mszana  odbytej w dniu 21 lipca 2008 r. w sali posiedze� Urz�du Gminy 
w godz. od  9.00 – 12.30. 
 
 
Ad. 1 
Obrady otworzyła Przewodnicz�ca Rady Gminy Pani Wiesława Tatarczyk – Sitek witaj�c 
zebranych w sali obrad: Radnych, przedstawicieli Urz�du Gminy, Sołtysów.  
 
Ad. 2 
Przewodnicz�ca Rady Gminy stwierdziła, �e  sesja jest prawomocna, uczestniczy w niej 14-tu 
Radych - listy obecno�ci stanowi� zał�czniki nr 1 i nr 2. 
 
Proponowany  porz�dek obrad przedstawia si� nast�puj�co:   
 
1.    Otwarcie sesji  
2.    Sprawdzenie listy obecno�ci i stwierdzenie prawomocno�ci obrad – co ju� nast�piło 
3     Przyj�cie protokołu z poprzedniej sesji. 
4.    Interpelacje. 
5.    Sprawozdanie Wójta Gminy z działalno�ci w okresie mi�dzy sesjami. 
6.    Koncepcja Drogi Głównej Południowej.  
7.    Podj�cie uchwał 
8.    Odpowiedzi na interpelacje.  
9.    Wolne głosy i wnioski.  
10.  Zako�czenie obrad.  
 
Zaproponowany porz�dek obrad zaakceptowało jednogło�nie 14-tu Radnych. 
 
 
Ad. 3 
Przewodnicz�ca Rady Gminy zwróciła si� do radnych z pytaniem , czy maj� uwagi do 
protokołu z poprzedniej sesji – nie zgłoszono. 
Za przyj�ciem protokołu  opowiedziało si� jednogło�nie 14 radnych.  
 
 
Ad. 4 
Przewodnicz�ca Rady Gminy poinformowała, �e do biura Rady Gminy  nie wpłyn�ły   
interpelacje, w zwi�zku z czym nie b�dzie realizowany pkt 8 porz�dku obrad. 
 
 
Ad. 5  
Wójt Gminy zło�ył sprawozdanie z działalno�ci w okresie mi�dzy sesjami jak w zał�czniku 
nr 3. 
 
 
Ad. 6   
Przewodnicz�ca Rady Gminy podała, �e głównym punktem obrad jest koncepcja Drogi 
Głównej Południowej, poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie do tematu. 
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Wójt poinformował , temat Drogi Głównej Południowej przewija si� przez okres 7-miu lat, do 
tej pory Wodzisław nie przedstawił propozycji, która by nam odpowiadała. 
Obecnie zaproponowano trzy rozwi�zania, z których jeden wariant mo�e spełnia� nasze 
oczekiwania. 
Wariant I- północny , przebiegaj�cy wzdłu� ul. Wodzisławskiej spowodowałby du�e 
wyburzenia budynków z jednej strony drogi. Wariant II – �rodkowy miałby przebiega� 
pomi�dzy ulicami 1 Maja i Wodzisławsk�. Byłoby to du�� uci��liwo�ci� dla mieszka�ców 
tych ulic, jak równie� ulic ł�cz�cych te dwie drogi. Droga przebiegałaby przez centrum wsi. 
Proponuj� wybra� wariant nr 3 – południowy, przebiegaj�cy cz��ciowo wzdłu� ul. 
Moszcze�skiej a nast�pnie przez tereny, gdzie budynki mieszkalne zostały wypłacone przez 
szkody górnicze. Nie da si� tego rozwi�za� bez ponoszenia jakichkolwiek kosztów 
społecznych, ale ta koncepcja jest najmniej uci��liwa, popieram ten wariant z uwagi na 
najmniejsze skutki społeczne. 
Radni zapoznali si� z koncepcj� przebiegu drogi, jak w zał�czniku nr 4 do protokołu. 
Prze�ledzono na planie Gminy przebieg całej drogi, analizuj�c proponowane rozwi�zanie  
trasy , maj�c na wzgl�dzie  budynki, które ewentualnie nale�y wyburzy�. 
Wójt podał, �e nale�y sobie u�wiadomi�, �e nie da si� poprowadzi� trasy drogi bez 
jakichkolwiek strat.  Z naniesionych na mapie budynków  cz��� ju� nie istnieje,  lub te� 
zostały  wypłacone przez szkody górnicze.   
Radni zadawali szczegółowe pytania dotycz�ce poło�enia poszczególnych budynków. 
Proponowano zmian� trasy drogi polegaj�c� na omini�ciu zalewiska w okolicy posesji 
St�pie�.  Okazuje si� , �e ten odcinek trasy nie mo�e ulec zmianie, bowiem  droga miałaby  za 
ostre łuki, co nie jest dopuszczalne przy drodze takiej kategorii – nale�y zachowa� 
odpowiednie parametry. 
Radna Jolanta Cie�lik zwróciła uwag�, �e na posiedzeniu Komisji w dniu 10 marca Wójt 
mówił o trasie drogi, która przebiegałaby przez tereny niezamieszkałe,  znacznie oddalona od 
budynków. Przedstawiona koncepcja odbiega od wskazanej wtedy trasy, zahacza o tereny 
budowlane. Na trasie przebiegu drogi s� równie� tereny budowlane, na które ju� wydano 
nowe pozwolenia na budow�. Szczególnie uci��liwe b�d� ł�czniki drogi. 
Wójt podał, �e nale�y zaprojektowa� wiadukt nad budowan� autostrad� A-1 pomi�dzy 
miejscem  obsługi podró�nych /MOP/ z jednej i drugiej strony, co stanowi� b�dzie koszt 
około 25 – 27 mln zł.  
Przewodnicz�ca Rady Gminy zwróciła uwag�, �e nale�y pami�ta� o wykonaniu  
dodatkowego przejazdu gospodarczego przez ul. Ks. Styry.  
Ustalono, �e ł�czniki i zjazdy z trasy drogi nale�y poprowadzi� w taki sposób, aby zachowa� 
istniej�c� i projektowan� substancj� mieszkaniow�. 
 
Przewodnicz�ca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie: wyra�enia stanowiska 
odno�nie przebiegu Drogi Głównej Południowej.  
Uchwała Nr XIX/33/2008 została podj�ta przez 13-tu radnych, 
                                      głosów przeciw                 0, 
                                      wstrzymało si�                   1. 
 
 
Radny Tadeusz Wro�ski podniósł spraw� skrzy�owania w Mszanie ul. Wodzisławskiej z 
Moszcze�ska i Wolno�ci.   
Jego zdaniem nale�ałoby wyst�pi� do Marszałka  sygnalizuj�c problem, aby spowodowa�  
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rozwi�zanie ruchu na skrzy�owaniu. Nale�y rozwa�y�, czy tam trzeba ustawi� �wiatła lub 
wybudowa� rondo. Jest to zawieszone w pró�ni, nikt nie mówi o tym, jak ta sprawa zostanie 
rozwi�zana. 
Wójt odpowiedział, �e rozwa�ana jest koncepcja wykonania na tym skrzy�owaniu ronda 
tymczasowego -na czas budowy autostrady, o tym mówił Pan Dziwoki na posiedzeniu 
Komisji. 
Przewodnicz�ca Rady Gminy poparła zdanie Radnego Wro�skiego, zasugerowała, aby Rada 
Gminy wyraziła stanowisko dotycz�ce skrzy�owania i przekazała je Marszałkowi. 
Równie� nie jest rozwi�zana sprawa sygnalizacji �wietlnej przy wyje�dzie z ul. Sportowej na 
ul. Wodzisławsk�. Po rozpocz�ciu roku szkolnego nie b�dzie mo�liwo�ci wł�czenia si� do 
ruchu  przy skr�cie w lewo, w kierunku Wodzisławia �l. Ju� obecnie trzeba bardzo długo 
czeka�, aby samochodem skr�ci� w stron� Wodzisławia. Pocz�tek wrze�nia oka�e si� 
tragiczny pod tym wzgl�dem. 
Radny Alojzy Wita dodał, �e podobnie sprawa wygl�da w Połomi na skrzy�owaniu „Bocian”. 
Sekretarz Gminy zaproponowała, aby doprowadzi� do spotkania Przedstawicieli 
Wojewódzkiego Zarz�du Dróg, Generalnej Dyrekcji Dróg i Autostrad i Urz�du 
Marszałkowskiego aby na miejscu  oceni� sytuacj� i wybra� rozwi�zanie. 
Radni zgodzili si� ze zdaniem Pani Sekretarz, która zapewniła, �e spotkanie zostanie zwołane. 
Przewodnicz�ca Rady Gminy zaproponowała zwoła� sesj�, aby  Rady Gminy wzi�ła udział w 
tym  spotkaniu. Termin sesji  b�dzie zale�ny od mo�liwo�ci czasowych przedstawicieli stron 
wymienionych przez Pani� Sekretarz. 
 
 
Ad. 7 
Rada Gminy przyst�piła do realizacji tematu: podj�cie uchwał. 
Przewodnicz�ca Rady Gminy odczytała projekty uchwały w sprawie:  
- sprostowania oczywistej pomyłki pisarskiej w uchwale Nr XVII/21/2008 Rady Gminy  
  Mszana z dnia 28.04.2008 r. w sprawie przyst�pienia do sporz�dzenia zmiany Studium  
  uwarunkowa� i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Mszana. 
  Uchwała Nr XIX/34/2008 została podj�ta jednogło�nie przez 14 Radnych, 
                                                                           głosów przeciw   0, 
                                                                           wstrzymało si�     0. 
 
 
- zawarcia porozumienia w sprawie zasad prowadzenia nauczania religii Ko�cioła    
  Zielono�wi�tkowego. 
  Przewodnicz�ca Rady Gminy wyja�niła, �e z nauki religii korzysta troje dzieci z Gogołowej. 
   Uchwała nr XIX/35/2008 została podj�ta 14 głosami „za” 
                                              głosów przeciw 0 
                                              wstrzymało si�   0. 
 
 
- w sprawie procedury przygotowania i realizacji projektów w ramach Programu  
   Operacyjnego Kapitał Ludzki na lata 2007 – 2013. 
   Przewodnicz�ca Rady Gminy poinformowała, �e realizacja Programu ju� si� rozpocz�ła,  
   bierze w nim udział 5 bezrobotnych kobiet z terenu Gminy. Program ma na celu  
   dowarto�ciowanie osób w nim uczestnicz�cych, co ma skutkowa� znalezieniem pracy.  
   Uchwała Nr XIX/36/2008 została podj�ta jednogło�nie przez 14 Radnych, 
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                                                                   głosów przeciw         0, 
                                                                   wstrzymało si�           0. 
 
- w sprawie okre�lenia wysoko�ci najni�szego wynagrodzenia zasadniczego oraz warto�ci   
   jednego punktu w złotych dla pracowników jednostki organizacyjnej Gminy – O�rodka 
   Pomocy Społecznej w Mszanie. 
   Przewodnicz�ca Rady Gminy omówiła uchwał�. 
   Uchwała Nr XIX/37/2008 została podj�ta jednogło�nie przez 14 Radnych, 
                                                                      głosów przeciw         0, 
                                                                      wstrzymało si�           0. 
 
 
 
Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały w sprawie zmian w bud�ecie Gminy na 2008 r. 
Podała, �e proponowane zmiany w bud�ecie dotycz� rodziału: Plany zagospodarowania 
przestrzennego, z którego zdejmuje si� �rodki finansowe z przeznaczeniem na: 
- dla Szkoły Podstawowej w Połomi jako uzupełnienie kosztów zakupu gazu /�rodki  
  wcze�niej zdj�to z przeznaczeniem na adaptacj� Przedszkola/  oraz instalacj� monitoringu w  
  szkole. Jest mo�liwo�� skorzystania z rz�dowego programu, w ramach którego  
  przewidywane jest dofinansowanie tego celu w wysoko�ci 80%/, 
- dla Zespołu Szkół w Gogołowej, na realizacj� nauki religii Ko�cioła Zielono�wi�tkowego, 
- dla Gminnego O�rodka Sportu na pokrycie kosztów dostawy wody /nale�y t� pozycj�  
  uzupełni� po zdj�ciu �rodków wydatkowanych na pokrycie kosztów remontu  �cian  
  zewn�trznych krytej pływalni/. 
  Wójt odczytał pismo Gminnego O�rodka Sportu w Mszanie z dnia 15 lipca br nr  
  GOS/071/UG/21/08 dot. wykonania boiska treningowego w Mszanie – zał�cznik nr 5 do  
  protokołu. 
  W zwi�zku brakiem pełnej kwoty na to zadanie GOS zwraca si� o uzupełnienie �rodków 
  w bud�ecie roku przyszłego. 
  W czasie dyskusji Radni zaj�li stanowisko, aby nie czeka� do przyszłego roku z realizacj�  
  tej inwestycji i prace rozpocz�� jeszcze w bie��cym roku, a w przyszłym ewentualnie  
  doko�czy� zadanie.  
  Skarbnik Gminy zaproponowała, aby �rodki zostały przyznane po wykonaniu kosztorysu, 
  po wyliczeniu potrzebnej wysoko�ci -   takie te� stanowisko zaj�ła Rada.  
  Pani Skarbnik odczytała projekt uchwały. 
  Uchwała Nr XIX/38/2008 została podj�ta jednogło�nie przez 14 Radnych, 
                                                                        głosów przeciw      0, 
                                                                        wstrzymało si�        0. 
 
 
 
  Przewodnicz�ca Rady Gminy zapoznała Radnych z planem pracy Rady w II półroczu br. 
  Dodała, �e Komisje Rady plan pracy opracuj� na najbli�szych posiedzeniach. 
  Uchwała Nr XVIX/39/2008 została podj�ta jednogło�nie przez 14 Radnych,                                                                                                                                                                                
                                                                               głosów przeciw  0, 
                                                                               wstrzymało si�    0. 
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Ad. 8 
Radny Alojzy Wita  poinformował , �e nale�ałoby  naprawi� kolein� na ul. Wolno�ci a tak�e 
odnowi� linie na jezdni, zaznaczy� o� jezdni.  
 
Radny Tadeusz Wro�ski zapytał, czy zostan� wykonane zatoczki na ul. Szybowej. 
Wójt odpowiedział, �e b�dzie to zrealizowane przez Firm� wykonuj�c� roboty awaryjne. 
 
Radny A. Wita zwrócił uwag�, �e Firma Alpine zamkn�ła ul. Dworsk� pomimo �e na razie 
nie ma takiej potrzeby. 
Sekretarz Gminy odpowiedziała, �e zamkni�cie drogi nast�piło dla bezpiecze�stwa. 
Radna Aleksandra Merta-Woryna zaznaczyła, �e dla mieszka�ców tej ulicy droga jest 
przejezdna. Zapytała, czy jest mo�liwo�� wykonania kładki dla pieszych przez ul. Dworsk�. 
Po wybudowaniu Autostrady pozostanie tam 13 domów, z których mieszka�cy  nie b�dz� 
mie�  przej�cia. 
 
Radny Tadeusz Wro�ski zawnioskował, aby na ul. Dworskiej na wysoko�ci posesji Pana 
Wilka zatrzymywał si� autobus. 
Wójt odpowiedział, �e w takim przypadku nale�ałoby wybudowa� zatok� autobusow�. 
Dodał, �e było ju� rozwa�ane takie rozwi�zanie, jak równie� doj�cie do ul. Szkolnej i 
zatrudnienie osoby, która przez okres  pół roku przeprowadzałaby przez drog� uczniów – brak 
na to zgody Powiatu. 
 
Radny Alojzy Wita zawnioskował o utwardzenie skarpy obok „starej stodoły”  obok posesji 
Skorupa. Nale�y tak�e odchwa�ci� chodnik na ul. Wolno�ci.  
Zwrócił uwag�, �e prowadz�c kanalizacj� zostały rozkopane ł�ki, zniszczone dreny, zamulone 
mostki, co spowodowało, �e w ostatnim tygodniu ju� trzykrotnie zostało zalane boisko. 
Radny Roman Tlołka dodał, �e p�kł mur oporowy obok „Picerii Killer”. 
Sołtys, Pani Stanisława Rduch wyja�niła, �e Spółka Wodna została o tym poinformowana, 
Szkody zostan� naprawione przez Firm� realizuj�c� kanalizacj�. 
 
Radny Roman Tlołka zapytał, czy  została zinwentaryzowana  odnoga ul. Jastrz�bskiej, w 
kierunku zwałów,  któr� to drog�  samochody Firmy Alpinie przewo�� ziemi�. 
Wójt odpowiedział, �e Kopalnia b�dzie przewoziła tamt�dy  ziemi� do rekultywacji, po czym 
zwrócimy si� o napraw� drogi. 
 
Radny Tadeusz Wro�ski zapytał o wymian� dachówki na dachu Szkoły w Połomi, o prace 
adaptacyjne przedszkola i o budynek starej szkoły. 
Wójt odpowiedział, �e prace z wymian� dachówki zostały rozpocz�te. Zostan� wykonane do 
ko�ca wakacji. Nast�pi wymiana cz��ci dachówki, b�d� prowadzone dalsze o starania o 
wymian� pozostałej cz��ci. 
Je�li chodzi o adaptacj� Przedszkola, to  4  sierpnia nast�pi otwarcie ofert na wykonanie prac. 
Trwaj� równie� prace zmierzaj�ce do sprzeda�y budynku starej szkoły, przygotowywane s� 
materiały geodezyjne, wycena gruntu, formalno�ci b�d� finalizowane. 
 
W zwi�zku z pytaniem o modernizacj� schodów i chodnika na cmentarzu w Połomi Wójt 
odpowiedział, �e koszt zakupu materiałów na chodnik zgodnie z wyliczeniem wynosiłby 
około 27.000 zł, Drugie tyle jest potrzebne na materiał na wykonanie schodów. Natomiast 
brak jest  podstaw prawnych do realizacji tego zadania. 



- 6 – 
 
Radny Alojzy Wita zauwa�ył, �e w Mszanie chodnik i schody na cmentarzu wykonano, w 
Połomi te� nale�y to zrobi�. 
 
Pani Ilona Mura – Sołtys Sołectwa Mszana zwróciła uwag� na zły stan wiat przystankowych. 
Wójt odpowiedział, �e b�d� prowadzone rozmowy z przewo�nikami aby je pomalowa�. 
 
Przewodnicz�ca Rady Gminy zapytała o prace na przystanku na ul. Moszcze�skiej. 
Sekretarz Gminy odpowiedziała, �e woda z tego terenu ju� zeszła, teraz nale�y zadecydowa� 
o jego zaasfaltowaniu. 
 
Radny A. Wita podał, �e na ul. Wodzisławskiej w rejonie posesji Kulik z jednej strony nie ma 
wiaty przystankowej. Zapytał równie� o post�p prac z organizacj� do�ynek gminnych, czy 
mo�na poł�czy� z nimi organizacj� obchodów z okazji 40-lecia Klubu Sportowego 
„Płomie�”. 
Wójt odpowiedział, �e jest powołany Komitet zajmuj�cy si� organizacj� do�ynek, termin 
kolejnego spotkania został ustalony, �rodki finansowe s� zagwarantowane. Natomiast nie 
widzi mo�liwo�ci poł�czenia tych imprez. 
 
 
Ad. 10 
Po wyczerpaniu tematyki obrad Przewodnicz�ca Rady Gminy zamkn�ła sesj�. 
 
 
 
Protokółowała:                                                                 Przewodnicz�ca Rady Gminy: 
 
G. Grzonka                                                                      mgr Wiesława Tatarczyk-Sitek 
 
 
 


